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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL DE BARRI DE LA MATERNITAT I SANT RAMON 

A Barcelona, a les 19.00 hores del dia 17 de juliol de 2018, s’inicia la sessió del Consell de Barri de la 
Maternitat i Sant Ramon, reunit al Centre Cívic Josep M. Trias i Peitx, riera Blanca, 1. 

La taula que presideix el Consell està formada per: 

President del Consell: Agustí Colom i Cabau, regidor del Districte 
Vicepresidenta del Consell: Carme Turigas 
Gerent del Districte: Joan Cambronero Fernández 
Conseller tècnic: Antoni Coll Tort 

Hi assisteixen els consellers del Districte següents: 

Àngels Ventura Gol 
Matías Ramon Mendiola 
Marc Faustino Vidal 
Xavier Cañigueral González 
Jordi Castellana Gamisans 
Jorge Feijoo Suñol 
Laura Cañadas Pla 

Hi assisteixen 50 persones, de les quals s’identifiquen els veïns Josep Castellà, Alejandro Arias, Isabel 
Fernández i M. Teresa Aguilà, i els assistents següents en nom de les entitats indicades: Miquel Madrigal 
(Federació Plataforma d’Entitats de Persones amb Discapacitat de les Corts), Eduard Català (Associació de 
Veïns El Racó), Josep M. Menéndez (Associació de Veïns de Sant Ramon Nonat) i Marta de Prats (Associació 
de Veïns de l’Avinguda de Xile). 

Hi assisteixen el cos de seguretat ciutadana de la Guàrdia Urbana del Districte i els Mossos d’Esquadra. Hi 
assisteix el director de Llicències i Espai Públic del Districte. 

Actua com a secretari del Consell el tècnic del barri Josep M. Comorera Villalobos. 

L’ordre del dia de la sessió és el següent: 

1. Aprovació de l’acta del darrer Consell 
2. Presentació del Punt d’Informació i Atenció a les Dones (PIAD) del Districte de les Corts 
3. Presentació del Pla d’equipaments i serveis del Districte de les Corts 
4. Informe sobre el barri de la Maternitat i Sant Ramon 
5. Precs i preguntes 
 

 



 
 

 
 

 
Desenvolupament de la sessió 
 

S’informa els assistents que, tal com es va fer saber en la convocatòria de la sessió, s’ha produït el canvi en 
les polítiques de privacitat de l’Ajuntament de Barcelona per adaptar-se al nou Reglament general de 
protecció de dades de la Unió Europea. Així mateix, els assistents a títol individual tenen a la seva disposició 
un formulari per autoritzar o rebutjar continuar rebent noves convocatòries d’aquest òrgan de participació. 

1. Aprovació de l’acta del darrer Consell 

Dona inici a la sessió el regidor del Districte, Agustí Colom, qui saluda els assistents i sotmet a l’aprovació 
dels membres del Consell l’acta del Consell anterior —celebrat el dia 5 de març de 2018—, enviada amb la 
convocatòria. L’acta s’aprova sense cap esmena. 

2.    Presentació del Punt d’Informació i Atenció a les Dones (PIAD) del Districte de les Corts.  

La tècnica comunitària del PIAD, Raquel Gallo, presenta, mitjançant un PowerPoint, el Punt d’Informació i 
Atenció a les Dones, un servei municipal de proximitat que ofereix informació, atenció i assessorament en 
tots aquells temes d’interès per a les dones. També possibilita l’accés a diferents recursos de la ciutat de 
tipus laboral, associatiu, cultural i educatiu, entre altres. El PowerPoint que recull tota l’explicació es 
penjarà al web del Districte en l’espai corresponent al Consell de Barri. 

3.    Presentació del Pla d’equipaments i serveis del Districte de les Corts 
 
El conseller tècnic del Districte, Antoni Coll, presenta, mitjançant un PowerPoint, el Pla d’equipaments i 
serveis del Districte de les Corts 2016-2027. Explica les fases de realització del pla, que té l’origen en la 
Mesura de govern del Pla d’equipaments i serveis de les Corts. El pla es planteja a partir de la necessitat de 
disposar d’un instrument que doni suport a la planificació d’equipaments i serveis al Districte i faciliti la 
presa de decisions, en l’actualitat i en mandats futurs. Així, el pla s’ha concretat en l’aplicació 
http://www.equipamentslescorts.cat.  

En aquesta eina de treball, s’ha acordat un catàleg d’equipaments i serveis a escala municipal. També 
inclou un mapa que mostra on s’han situat els possibles equipaments i serveis futurs, una informació que 
es podria anar actualitzant en cada moment. Així mateix, també disposa d’un espai per formular propostes 
de futur.  

En aquest moment es planteja el següent calendari d’accions: 

- Treballar en les comissions de seguiment per elaborar una proposta de cada territori, les quals es 
presentaran als consells de barri del mes de novembre (setembre 2018 - novembre 2018). 

- Consensuar una proposta de futur a través de la Comissió de Seguiment del Pla d’Equipaments 
(desembre 2018 - gener 2019). 

http://www.equipamentslescorts.cat/


 
 

 
 

- Presentar la proposta d’equipaments i serveis resultant de tot el procés en el Plenari de principi d’any 
(març 2019). 

Es pregunta si la residència de gent gran prevista per al barri s’ha recollit en el pla; es respon que sí i es 
mostra la referència corresponent.  

Es formula una pregunta amb relació a les naus amb sostre d’uralita del carrer Maria Barrientos i es fa 
referència també a la perillositat amb què circulen algunes motos pel carrer esmentat. Es respon que els 
sostres d’uralita no representen un perill si són estables i que aquestes naus estan qualificades com a zona 
verda. Pel que fa al local per a esdeveniments d’aquest mateix carrer, s’informa que es va inspeccionar i 
regularitzar fa un any i es demana que els sorolls es denunciïn a la Guàrdia Urbana. 

4. Informe sobre el barri de la Maternitat i Sant Ramon 

El regidor del Districte, Agustí Colom, presenta mitjançant un PowerPoint el seguiment de les obres que 
s’estan duent a terme al barri de la Maternitat i Sant Ramon: reurbanització del carrer de Benavent (entre 
el carrer de Felipe de Paz i l’avinguda de Madrid), la reurbanització del carrer del Regent Mendieta (entre la 
riera Blanca i el carrer del Comte de Güell), la reurbanització del carrer del Pisuerga i la reurbanització del 
carrer de Conxita Supervia. 

Informa també de la situació actual del PERI del carrer del Danubi, i indica que en aquests moments 
l’Ajuntament està fent les valoracions per a l’expropiació de la primera fase. Aquestes valoracions poden 
acabar en un jurat d’expropiació que determini el valor definitiu, tenint en compte la demanda de la 
propietat i l’oferta de l’Ajuntament a la propietat.  

Tot seguit informa sobre l’Antena Cibernàrium de la Biblioteca de les Corts Montserrat Abelló, sobre la qual 
indica que s’ha iniciat un programa pilot per reduir la bretxa digital. El programa treballarà amb un grup de 
dones majors de 65 anys que, per dur a terme una activitat d’identificació de noms de carrers susceptibles 
de ser canviats, hauran de fer una recerca a la xarxa, treballar amb documents al núvol i fer tractament 
d’imatges, entre altres tasques. S’aprofita l’avinentesa per constatar la bona marxa de la programació de 
l’Antena Cibernàrium, que està a punt de tancar la programació fins al proper inici de curs. També 
s’estudiarà amb Barcelona Activa la possibilitat d’instal·lar una Antena Cibernàrium a la Biblioteca Miquel 
Llongueras. 

Amb relació a les pistes de petanca dels jardins de Josep Munté, informa que el Districte ha avisat el 
departament de Neteja de l’Ajuntament perquè vigili aquest punt amb motiu de les problemàtiques 
específiques de neteja que han referit els usuaris de les pistes. Pel que fa al manteniment de 
jardineria en el recinte de les pistes, Parcs i Jardins ha indicat que no es fa càrrec del manteniment 
de jardineria (creixement d’herbes, etc.) en el recinte de les pistes, només s’encarrega de l’arbrat. 

Pel que fa a la demanda de l’entitat usuària de les pistes de petanca de disposar d’un mòdul amb lavabo, el 
Districte l’estudiarà. Finalment, fa saber que no es pot procedir a un tancament privatiu de les pistes, però 
que a les dues entrades s’ha indicat degudament mitjançant senyals que es tracta d’un espai exclusiu per 
jugar a petanca. 



 
 

 
 

Amb relació al parc de Can Rigal, informa que és necessari que creixin els arbres per disposar de 
més ombra en la zona dels jocs infantils. Aprofita per informar que el Districte de les Corts ha 
acceptat la proposta de l’Àrea Metropolitana de Barcelona feta a Ecologia Urbana de l’Ajuntament 
de Barcelona referent a la instal·lació d’una jugateca ambiental al parc de Can Rigal. La instal·lació 
s’ha concretat inicialment per al període del 16 de setembre al 25 de novembre de 2018. Aquesta 
jugateca consistirà en un espai informatiu i de joc per a les famílies on es tractarà de l’educació 
ambiental. Restarà oberta al públic els diumenges al matí d’aquest període, amb la gestió a càrrec 
de la cooperativa L’Esguard, entitat contractada per l’Àrea Metropolitana a proposta del Districte. 
La Jugatecambiental restarà oberta en l’horari d’11.30 a 13.30 hores. A banda de l’activitat 
ordinària de la Jugatecambiental, cada dia que obri hi haurà una activitat dirigida. En el document 
adjunt de programació figuren les activitats dirigides que s’han programat fins ara. Dins d’aquestes 
activitats, n’hi ha dues que s’incorporen al programa de la Festa Major, els dies 7 i 14 d’octubre. 
 
5. Precs i preguntes 

En una intervenció s’indica que els nous fanals instal·lats al carrer del Regent Mendieta són excessivament 
alts, motiu pel qual causen molèsties als veïns. També s’informa que han quedat unes arquetes per la zona i 
alguns trossos de ciment sense panots, a la qual cosa es respon que possiblement es deu a les connexions 
elèctriques efectuades un cop acabada l’obra.  

Es denuncia que s’estan fent obres de nit amb un fort enllumenat al camp del Barça.  

Es demanen més jocs infantils i esportius als jardins de Bacardí.  

Es formula la queixa que el tancament dels jardins Josep Goday és insuficient i que representa un perill de 
robatoris per als edificis adjacents.  

Es denuncia que han augmentat bastant els robatoris, sobretot a l’estiu. El regidor indica que es portaran 
les dades sobre aquest tipus de delinqüència al proper Consell. Diu que aquestes dades indiquen un 
descens de robatoris en l’interior de domicilis en el darrer any, mentre que han augmentat lleugerament 
els furts, dades que té en compte la Guàrdia Urbana.  

Es demana un pipicà als jardins de Jaume Vicens Vives. S’indica que aquesta demanda pot quedar recollida 
en el treball que cal fer amb relació al Pla d’equipaments i serveis que s’ha explicat.  

S’indica que les instal·lacions esportives de la UB s’estan deixant degradar i que tenen uns horaris cada cop 
més reduïts. El gerent del Districte informa que, pel que fa a les tarifes, aquestes instal·lacions disposen 
d’uns preus d’accés força assequibles per al públic en general, fruit d’un acord amb l’Ajuntament de 
Barcelona.  

Es fa la demanda que les classes de l’Antena Cibernàrium estiguin adaptades per a persones amb 
discapacitat visual; en aquest moment les classes són grupals i sense adaptació. 

Es formula una queixa amb relació a la gran presència de gossos al parc de la Maternitat i s’indica que la 
Diputació de Barcelona informa que la vigilància del parc depèn de l’Ajuntament. També es formula una 



 
 

 
 

queixa amb relació al fet que els bancs de la gran via de Carles III s’usin per patinar i també a la gran 
presència de patinets.  

Es denuncia la gran presència de grafits en els passatges de les torres de “la Caixa” i la gran sensació 
d’inseguretat i perillositat en aquesta zona.  

S’indica que el carril bici del carrer Joan Güell té una pas perillós a l’altura de Can Bruixa, ja que cal 
travessar-lo per anar a llençar la brossa als contenidors. Es demana que es posin bandes rugoses al terra. 
S’informa que la zona té marques al terra per avisar els ciclistes, però, de tota manera, és molt important 
que les conductes cíviques per part del ciclistes vagin tenint en compte aquest tipus de situacions. 

El regidor agraeix la participació i l’assistència, i clou el Consell de Barri de la Maternitat i Sant Ramon a les 
21.00 hores. 

 

El secretari del Consell El president del Consell 

 

 

Josep Maria Comorera Villalobos Im. Sr. Agustí Colom i Cabau 
  
... de 2018 
 


